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ACTA DA SESION ORDINARIA CELEBRADA POLO 
PLENO DO CONCELLO 

O DIA 8 DE ABRIL DE 2010 
 

 
ALCALDE:  D. Jesús Vazquez Almuiña 
 
CONCELLEIROS: D. Angel Manuel Rodal Almuiña 
   Dña.Rosa Ana Marcote Guillén  

Dña. Maria de los Angeles Silva Gonzalez 
   Dña.Maria Iglesias Fernández 

Dña.Ana Simons Sánchez 
D.Jose Rodríguez Trigo 
Dña.Maria Jesús Martíns Passos 
 
D. Manuel R. Vilar Marquez (CMÑ) 
 

   D. Rafael Lores Rosal  
D.Manuel Rafael Estévez González 
Dna.Emilia Giráldez Ramirez  
Dña.Laura Miguez Pérez 
Dña. Teresa Perez Vieira  

  
D. Xose Enrique Fernández Fernández 

   D. Roberto C. Valverde Sabin  
 
NON ASISTIU:  D. Manuel A. Gonzalez Marcote (PSOE) 
   
SECRETARIA:  Dña.Susana Gallardo Fariña  
 
INTERVENTORA: Dña.Rosa del Riego Santos 
__________________________________________________________________________ 
 
Na Casa Consistorial de Baiona, a oito de abril de dous mil dez, reúnense os señores ditos 
enriba, co obxeto de celebrar sesión ordinaria do Pleno do Concello en primeira convocatoria. 
Sendo as dez horas, o Sr.Alcalde-Presidente declara aberta a sesión, pasándose ó tratamento 
dos asuntos contidos na Orde do Día. 
 
 
1.-APROBACION DE ACTA ANTERIOR. 
 
Acta de 4 de marzo de 2010. 
 
A devandita acta entrégase ó inicio da presente sesión por non haberse notificado coa 
convocatoria da mesma, polo cal o Sr.Alcalde a deixa sobre a Mesa para sua aprobación, se 
procede, no próximo Pleno. 
 
2.-DACION DE CONTA DAS RESOLUCIONS DA ALCALDIA. 
 
Os Concelleiros dispoñen da devandita relación de resolucións da Alcaldía. 
 
3.- DACION DA CONTA DA SOLICITUDE FORMULADA POLO CONCELLO DE BAIONA DAS 
SUBVENCIÓNS NON PERIÓDICAS PARA CORPORACIÓNS LOCAIS. SERVIZOS SOCIAIS 
COMUNITARIOS MUNICIPAIS. 
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O Sr.Alcalde dá conta da devandita solicitude. 
 
4.-APROBACION, SE PROCEDE, DA RESOLUCION DO EXPEDIENTE DE EXTINCION DA 
CONCESION DE USO PRIVATIVO DE DOMINIO PÚBLICO MEDIANTE A INSTALACIÓN DE 
QUIOSCO CONCEDIDA A DNA.ISABEL MARTINEZ ALVAREZ. 
 
O Sr.Alcalde cede a palabra á Sra.Interventora, quen explica que no anterior Pleno trúxose a 
proposta de resolución do contrato administrativo que estaba formalizado con  Isabel Martínez 
Álvarez pola concesión do kiosco sito na rúa Elduayen nº 20 e 21; unha vez notificada, 
formulada a proposta, á adxudicataria, e non habéndose formulado alegacións, procede agora 
declarar a extinción desta concesión e tal e como se vai a tratar no punto seguinte sacar a 
licitación a nova concesión administrativa; este punto garda relación co acordado no Pleno do 
mes de xaneiro en canto ó que é a proposta de resolución do contrato administrativo 
formulado no ano 2000, como se había xustificado nese Pleno, como consecuencia de que a 
concesión se estaba xestionando por persoa distinta da concesionaria e sen autorización 
municipal. 
 
SR.RODAL, PP.- Efectivamente o Partido socialista xa votou a favor da proposta de resolución 
porque entendemos que é obriga de tódolos cargos públicos cumprir e facer cumprir as leis, e se 
alguén non cumpre as leis hai que aplicar as medidas que a propia lei ten contempradas; polo 
tanto, nós estamos a favor deste punto. 

____________________________________________ 
 
Dada conta da seguinte: 

PROPOSTA DA ALCALDÍA 
 
Primeiro.- En sesión plenaria de data 15 de setembro do 2000 o pleno da corporación 
adxudicou a concesión do uso privativo da vía pública mediante a instalación de quioscos de 
periódicos, libros e revistas na rúa Elduayen nº 20 e 21 a Dna. Isabel Martínez Álvarez por un 
prazo de quince anos. 
  
Segundo.- En data 25/06/2009 a Policía Local informa de que no quiosco de referencia se 
atopa no interior a que manifestou ser empregada Dna. Ana María Costas Castro e 
preguntadas se tiñan licenza municipal de concesión dos quioscos manifestaron que a 
documentación a tiña o seu xefe Juan carlos. 
 
Terceiro.- A cláusula 13 do Prego de condicións polo que se rexe a concesión do uso privativo 
da vía pública mediante a instalación de quioscos establece como deber do concesionario 
“Explotar de manera personal la actividad a que se destine el quioscos, si bien será lícito que 
tal actividad pueda ser ejercida por familiares de hasta el primer grado exclusivamente, en 
caso de enfermedad del concesionario y no formen parte de otra familia, no pudiendo tener 
empleados” 
 
Cuarto.- Por resolución de 25/06/2009 e posterior corrección de erros de data 13/07/2009 
requeriuse a  Dna. Isabel Martínez Álvarez que no prazo de dez días presentase a 
documentación acreditativa da relación existente con Dna. Ana María Costas Castro ós 
efectos do sinalado no artigo 13 do prego sen que a interesada presentase alegacións. 
 
Quinto.- En data 10/11/2009 a Policía Local informa de que no quiosco sito na rúa Elduayen 
num. 20 se atopaba no interior do mesmo quen manifestou ser empleada Dna. Ana María 
Costas Castro e preguntada si tiña licenza municipal manifestou que non a tiña e que toda a 
documentación a ten o seu xefe. 
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Sexto.- En data 1/12/2009 incoase expediente sancionador a Dna. Isabel Martínez Álvarez 
polo incumprimento da cláusula 13.f) do Prego de condicións polo que se rexe a concesión do 
uso privativo da vía pública mediante a instalación de quioscos por ser estes feitos  
constitutivos dunha infracción moi grave. 
 
Sétimo.- En data 22/12/2009 núm. RE 9546 Dna. Isabel Martínez Álvarez presenta escrito de 
alegacións no que sinala a imposibilidade de transmisión de concesión a un familiar e solicita 
que se autorice a transmisión da concesión a favor de D. Juan Carlos Fernández Díaz. 
 
Oitavo.- O pleno da Corporación en data 4/02/2010 adoptou o seguinte acordo “Primeiro.- 
Desestimar a solicitude de transmisión da concesión  do uso privativo da vía pública mediante 
a instalación de quioscos de periódicos, libros e revistas na rúa Elduayen nº 20 e 21 solicitada 
por Dna. Isabel Martínez Álvarez a favor de D. Juan Carlos Fernández Díaz por resultar 
contraria o artigo 13.e) do prego de condicións. 
 
Segundo.- Desestimar a solicitude de modificación do contrato que regula a concesión xa que a 
modificación proposta afecta as condición esenciais do contrato. 
 
Terceiro.- Incoar expediente de extinción da caducidade da concesión do uso privativo da vía 
pública mediante a instalación de quioscos de periódicos, libros e revistas na rúa Elduayen nº 
20 e 21 concedida a Dna. Isabel Martínez Álvarez polo Pleno da Corporación en sesión de data 
15 de setembro do 2000. 
 
Cuarto.- Designar a Dna. María Rosa del Riego Santos, interventora do Concello de Baiona 
instrutora do procedemento de conformidade co artigo 77 da LRXPAC indicando  ó denunciado 
que ó abeiro do establecido no artigo 79 da LRXAP poderá, en calquer momento do 
procedemento anterior ó trámite de audiencia, aducir alegacións e xuntar documentos ou 
outros elementos de xuizo.” 
 
Noveno.- No prazo concedido á interesada non se presentaron alegacións. 
 
Décimo.-En data 9/03/2010 notificouse a proposta de resolución emitida pola 
instrutora sen que no prazo concedido a interesada presentase alegación. 
 
CONSIDERACIÓNS XURÍDICAS 
 
Primeiro.- Consonte o artigo 75 do RB o uso privativo é o constituido pola ocupación 
dunha porción de dominio público de modo que limita ou exclúa a utilización polos 
demáis interesados. O artigo 78.1.a) do RB suxeita a concesión administrativa o uso 
privativo de bens de dominio público. 
 
Segundo.-  O artigo 3 do Prego de Cláusulas Administrativas sinala: “Atendidas las razones 
sociales que motivan la presente concesión, la selección de contratistas se efectuará mediante 
concurso cuya resolución se hará mediante la aplicación de los siguientes criterios de 
preferencia: 
-CRITERIOS DE SELECCION: 
1.-Carecer de ingresos económicos familiares suficientes. Anexo 1. 
2.-Residir en el Municipio. 
3.-Circunstancias socio-familiares. Anexo II. 
4.-Experiencia laboral.” 
 
Tercero.- O artigo 13.2 do Regulamento de Servizos sinala “Las licencias concernientes a las 
cualidades de un sujeto o al ejercicio de actividades sobre bienes de dominio público serán o no 
transmisibles, según se prevea reglamentariamente o, en su defectos, al otorgarlas”.    
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A estos efectos o artigo 13.e) do prego de condicións sinala “Al tratarse de una concesión que se 
otorga en base a las circunstancias personales y condiciones familiares del solicitante, 
no será transmisible dicha concesión a terceros. Se admitirá únicamente la 
transmisión a título gratuito a miembros de la familia, exigiéndose que medie una 
relación de parentesco de, exclusivamente, primer grado, y siempre que el 
Ayuntamiento compruebe que subsisten las circunstancias que motivaron la 
concesión. 
 
Asemade o artigo 13. f, relativo aos deberes do concesionario sinala: “Explotar de manera 
personal la actividad a que se destine el quiosco, si bien será lícito que tal actividad pueda ser 
ejercida por familiares de hasta el primer grado exclusivamente, en caso de enfermedad del 
concesionario y no formen parte de otra familia, no pudiendo tener empleados.” 
 
Cuarto.- O artigo 22 do prego sinala “La concesión se extinguirá: 
-Por falta de pago del canon. 
-Por el transcurso del plazo. 
-Por renuncia del concesionario. 
-Cese de las condiciones socio-económicas que motivaron la concesión. 
-Por sanción con arreglo a lo que procede según lo dispuesto en este pliego. 
-Por desafectación del bien. 
-Por revocación de la concesión. 
-Por resolución judicial.” 
 
Do escrito de alegacións presentado por Dna. Isabel Martínez Álvarez resulta que a interesada 
recoñece expresamente que xubilouse de forma anticipada polo que implícitamente se entende 
que a Sra. Isabel Martínez renunciou a explotación do quiosco. 
 
Neste senso o artigo 165 do Real Decreto Legislativo 1/1994, de 20 de junio, por el que se 
aprueba el Texto Refundido de la Ley General de Seguridad Social, sinala: “1. El disfrute de la 
pensión de jubilación, en su modalidad contributiva, será incompatible con el trabajo del 
pensionista, con las salvedades y en los términos que legal o reglamentariamente se 
determinen.” 
 
Sétimo.- De acordo co artigo 17 do prego de condicións os quisocos instalados revertirán o 
Concello “Al término del plazo de la concesión revertirán a propiedad del Ayuntamiento los 
quioscos instalados. Estos deberán encontrarse en buen estado de conservación, a cuyo efectos, 
y como mínimo 15 meses antes de finalizar el plazo de concesión el Ayuntmaiento designará los 
técnicos para inspeccionar el estado en que se encuentran los quioscos, ordenando, a la vista de 
los resultados de la inspección técnica, la ejecución de las obras y trabajos de reparación y 
reposición que se estimasen necesarias para mantener aquéllas en las condiciones previstas. 
 
Las obras y trabajos de reparación o reposición que deban efectuarse serán de cuenta del 
concesionario. 
 
Por otra parte el concesionario vendrá obligado a abandonar y dejar libres y vacios, a disposición 
de la Administración, dentro del plazo, los bienes objeto de utilización y a reconocer la potestad 
de aquélla para acordar y ejecutar por sí el lanzamiento". 
 
En virtude do exposto esta Alcaldía propón ó Pleno da Corporación a adopción do seguinte 
acordo, previo ditame da Comisión informativa de Asuntos de Pleno: 
  
Primeiro.- Declarar extinguida a concesión do uso privativo da vía pública mediante a 
instalación de quioscos de periódicos, libros e revistas na rúa Elduayen nº 20 e 21 
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concedida a Dna. Isabel Martínez Álvarez polo Pleno da Corporación en sesión de 
data 15 de setembro do 2000. 
Segundo.- Notificar á interesada. 

___________________________________ 
 
Polo Sr.Alcalde se procede á votación do presente punto, resultando aprobado por 
unanimidade. 
 
Polo cal o Pleno, por unanimidade, ACORDA: 
 
Primeiro.- Declarar extinguida a concesión do uso privativo da vía pública mediante a 
instalación de quioscos de periódicos, libros e revistas na rúa Elduayen nº 20 e 21 
concedida a Dna. Isabel Martínez Álvarez polo Pleno da Corporación en sesión de 
data 15 de setembro do 2000. 
 
Segundo.- Notificar á interesada. 
5.-APROBACION, SE PROCEDE, DA RESOLUCION DO EXPEDIENTE DE LICITACION DA 
CONCESIÓN DE USO PRIVATIVO DO BEN DE DOMINIO PÚBLICO CONSTITUIDO POLO 
QUIOSCO DE PRENSA E GOLOSINAS SITO NA RÚA ELDUAYEN Nº 20 Y 21 DO CONCELLO 
DE BAIONA. 
 
O Sr.Alcalde cede a palabra á Sra.Interventora, quen explica que como consecuencia da 
extinción acorda no unto anterior elevase ó Pleno a nova licitación para a concesión da vía 
pública do kiosco sito na rúa Elduayen nº 20 e 21; dacordo co estipulado no Prego, a duración 
da concesión será de 15 anos, prorrogables por outros 5 anos, e en canto ás condicións da 
concesión tomouse en conta o establecido no Prego anterior en canto a condicións personais 
e sociais dos licitadores á hora de valorar tanto os criterios económicos como criterios dos 
beneficiarios que poidan ter a cargo; se fixa un cánon que é o doble da taxa que estaba 
establecida para a ocupacións dos kioscos posto que o licitador non terá que realizar 
inversión ó estar xa o kiosco revertido ó Concello. Unha vez aprobada esta concesión será 
publicada no B.O.P, e no prazo de 2 meses presentaranse as solicitudes e se elevará de novo 
ó Pleno para a adxudicación. 
 
SR.RODAL, PP.- Para nosotros es muy importante que de nuevo funcione este kiosco de la calle 
Elduayen puesto que esta es, digamos, la calle principal del casco histórico de Baiona; deseamos 
que los 2 kioscos que ahí se encuentran están funcionando, que lo hagan de la mejor manera 
posible; aquí los técnicos han redactado un gran expediente; sobre todo lo que se pretende es 
ver el tema económico, pero sobre todo el tema social, de la persona que pueda gestionar este 
kiosco; como ya en su momento fue la contratación anterior en julio del 2000; ver, sobre todo, 
el tema social. Como se ha comentado, el cánon será casi el doble que el anterior por el motivo 
de que en este caso no tuvieron que hacer inversión, que suponía más o menos 10.000 euros 
por el kiosco en sí. 
 
SR.LORES, POSE.- O grupo socialista tamén cree que o servizo que prestan os kioscos da rúa 
Elduayen é un servizo importante tanto para os veciños como para os visitantes e turistas; 
pensamos que os servizos técnicos fixeron o seu traballo, que non o fixeron mal, pero xa no 
Pleno de xaneiro habíamos ofrecido a nosa colaboración e o noso interés en colaborar na 
elaboración e na proposta das bases para a licitación deste novo kiosco e por parte do equipo 
de goberno non consideraron oportuno que os grupos da oposición participaramos neste novo 
expediente, que repito, os servizos técnicos fixeron o seu traballo e o fixeron ben, en cambio a 
parte política deste Concello creo que non está á altura que debería estar posto que tódolos 
grupos nos ofrecimos a traballar e a dar as nosas aportacións para esta nova licitación e non 
fumos consultados. Entendemos que isto é unha necesidade pero entendíamos tamén que ao 
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mellor habería que darlle unha carga máis social nas puntuacións, pero está o que está;  nós 
en principio ímonos a abster neste punto. Moitas grazas. 
 
SR.FERNANDEZ, BNG.- Tamén botamos en falta que non nos convidaran a participar na 
elaboración das bases xa que en principio quizás poderíamos aportar algo máis; pero ésta é a 
proposta do goberno e en principio nós, a pesar de ser mellorable, vamos a apoiála. 
 
SR.ALCALDE.- Fundamentalmente é un aspecto técnico, evidentemente cunhas directrices 
básicas, pero como dixemos o importante é o tema social; todo foi con bastante prisa para que 
esta situación non quedara parada; de todas formas con aspectos fundamentalmente e casi 
estrictamente técnicos e similares a outros Concellos, unha carga social e unha carga tamén de 
equilibrio económico, o que parece razoable. Agradezco de todas formas o apoio ó BNG, neste 
caso, e a abstención do PSOE. 

____________________________________________ 
 
Dada conta da seguinte: 

PROPUESTA DE ALCALDÍA 
 
Tras la extinción de la concesión administrativa de uso privativo da vía pública mediante la 
instalación de quioscos de prensa y golosinas en la calle Elduayen nº 20 e 21 otorgada a Dña. 
Isabel Martínez Álvarez por el Pleno de la Corporación en sesión de fecha 15 de septiembre do 
2000 revierte al ayuntamiento una instalación de quiosco como bien de dominio público.  
 
El Ayuntamiento considera conveniente licitar nuevamente la concesión de uso privativo de 
quiosco de prensa y golosinas con el fin de prestar dicho servicio en una de las principales 
calles de la villa para lo cual se ha redactado un pliego de adjudicación de la concesión por un 
plazo de quince años prorrogables por otros cinco. En dicho pliego  se tiene en cuenta 
principalmente las circunstancias personales de los licitadores atendiendo a fines de justicia 
social y promoción de trabajo de personas individuales y necesitadas facilitando la ocupación 
laboral en régimen de autonomía como  objetivo lícito dentro de la política de fomento del 
empleo que deben adoptar los poderes públicos en el ámbito de sus respectivas 
competencias, de conformidad con lo establecido en el art. 40.1 de la Constitución 
 
En virtud de lo expuesto propongo a los miembros del pleno, previo dictamen de la Comisión 
Informativa la adopción del siguiente acuerdo: 
 
Primero.- Aprobar el expediente Concesión del uso privativo del bien de dominio 
público constituido por el quiosco situado en la calle Elduayen, nº 20 y 21. 
 
Segundo.- Aprobar el Pliego de cláusulas Administrativas que regiran la 
contratación a la oferta económicamente más ventajosa con varios criterios de 
adjudicación de la concesión del uso privativo del bien de dominio público 
constituido por el quiosco de prensa y golosinas, situado en la calle elduayen, nc 20 
y 21 del concello de baiona por un plazo de quince años prorrogables por otros 
cinco y canon anual de 2500€ 
 
Tercero.- Publicar anuncio de licitación en el BOP de Pontevedra y perfil del 
contratante. 

______________________________________________ 
 

Polo Sr.Alcalde se procede á votación do presente punto, resultando: votos a favor, 
11 (8,PP, 2,BNG, 1,CMÑ), producíndose 5 abstencións, PSOE. 
 
Polo cal o Pleno, por maioría, ACORDA: 
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Primeiro.- Aproba-lo expediente de Concesión do uso privativo do ben de dominio 
público constituido polo quiosco sito na rúa Elduayen, nº 20 y 21. 
 
Segundo.- Aproba-lo Prego de cláusulas Administrativas que rexirán a contratación 
á oferta económicamente máis ventaxosa con varios criterios de adxudicación da 
concesión do uso privativo do ben de dominio público constituido polo quiosco de 
prensa e golosinas, sito na rúa Elduayen, nº 20 y 21 do Concello de Baiona polo 
plazo de quince anos prorrogables por outros cinco e cánon anual de 2500 €. 
 
Terceiro.- Publicar anuncio de licitación no BOP de Pontevedra e perfil do 
contratante. 

 
 
6.-APROBACION, SE PROCEDE, DA CESIÓN DO INMOBLE SITO EN VENTURA MISA Nº 19 
Á MANCOMUNIDADE DE CONCELLOS DO VAL MIÑOR E GRUPO DE ACCIÓN COSTEIRA. 
 
O Sr.Alcalde cede a palabra á Sra.Secretaria, quen explica a seguinte: 

 
PROPUESTA DE ALCALDÍA 

 
Primero.- El Ayuntamiento de Baiona es propietario de un inmueble de cuarenta y 
siete metros cuadrados de terreno y doscientos quince metros cuadrados 
construidos sito en la calle Ventura Misa número 19 inscrito en el Registro de la 
Propiedad nº4  
 

FINCA 
REGISTRAL 

LIBRO FOLIO TOMO ALTA 

          7230    97   28 1497    2º 
 
Descripción:  
URBANA: Casa Sita en la calle Ventura Misa 19, de la villa y municipio de Baiona, 
compuesta de planta baja, planta primera y bajo cubierta cuya descripción 
pormenorizada es la siguiente; PLANTA BAJA, de la superficie útil de cincuenta y un 
metros cuadrados y con una superficie construida de setenta y siete metros 
cuadrados; PLANTA PRIMERA con una superficie útil de cincuenta y cinco metros 
cuadrados y una superficie construida de setenta y cuatro metros cuadrados; BAJO 
CUBIERTA con una superficie útil veintidós metros cuadrados y una superficie 
construida sesenta y cuatro metros cuadrados. Superficie útil total: ciento 
veintiocho metros cuadrados. Superficie construida total: doscientos quince metros 
cuadrados. 
   
Segundo.- El Pleno del Ayuntamiento en sesión de fecha 12/12/1994, previa 
tramitación del expediente correspondiente, adoptó acuerdo de cesión gratuita al 
Instituto Nacional de empleo por un periodo de veinticinco años el inmueble de 
propiedad municipal sito en la calle Ventura Misa número 19 con destino a la 
instalación en el mismo de la Oficina de Empleo de Baiona, extinguiéndose al 
concesión si de dedicase a otro uso. Posteriormente de conformidad con el  Real 
decreto 1375/1997, de 29 de agosto, se produjo el traspaso a la  Comunidad 
Autónoma de Galicia de la gestión realizada por el Instituto Nacional de Empleo en el 
ámbito de trabajo, empleo y formación. 
 
Tercero.- En fecha 28/07/2009 el Sr. Alcalde-Presidente do Concello de Baiona firma 
con la Secretaria Xeral e do Patrimonio da Consellería de Facenda la recepción del 
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local sito en la calle Ventura Misa nº19, con una superficie de 187 m2 por causa del 
traslado de la oficina de empleo a  un nuevo emplazamiento. 
 
Cuarto.- En fecha 7/11/2008 la Xunta de la Mancomunidad de Concellos del Val 
Miñor adopta acuerdo de solicitar al Concello de Baiona la cesión de uso del 
inmueble sito en la calle Ventura Misa núm. 19 a la Mancomunidad de Concellos del 
val Miñor con destino a la sede permanente de la mancomunidad por un plazo de 
ocho años. 
 
Dicho inmueble está incluido en el Inventario del Patrimonio Municipal del 
Ayuntamiento de Baiona como bien de carácter patrimonial según acuerdo plenario 
de fecha 5/11/2009. 
 
Quinto.- En fecha 10/12/2009 num. RE 8684 el Grupo de Acción Costeira solicita la 
disposición de un local en la calle Ventura Misa 19 para la instalación de una oficina 
que permita desenvolver el trabajo del equipo del GAC ata el año 2013.  
 
Sexto.- En fecha 28/01/2010 el arquitecto técnico del Concello informa“. En la 
actualidad está en tramitación de el PEPCHAB, Plan Especial de Protección del 
Conjunto Histórico Artístico de Baiona, con aprobación provisional de fecha 17/07/09, 
donde en su catálogo de Planeamiento, fija como uso el Administrativo, dentro de los 
usos tolerados, no estando previsto en dicho plan ninguna modificación del uso 
existente. 
Por tanto el destino del inmueble se fija como dotacional administrativo” 
 
Séptimo.- Se elabora memoria del GAC de acuerdo con el artículo110.1.a) RB. 
 
Octavo.- Se redacta memoria de la Mancomunidad de Municipios del Val Miñor 
justificativa de acuerdo con el artículo110.1.a) RB.  
 
Noveno.- En fecha 3/03/2010 núm. BOP 41 se publica anuncio sometiendo a 
exposición al público el expediente de cesión del bajo cubierto del inmueble sito en 
Ventura Misa nº19 al Grupo de Acción Costeira. 
 
Décimo.- En fecha 3/03/2010 núm. BOP 41 se publica anuncio sometiendo a 
exposición al público el expediente de cesión de planta baja y planta primera del 
inmueble sito en Ventura Misa nº19 a la Mancomunidad de Municipios del Val Miñor. 
 
Undecimo.- Durante el periodo de exposición al público no se presentó ninguna 
alegación según certificado de la Secretaria de fecha 18 de marzo de 2010 
 
Tramitado el expediente de conformidad con el artículo 110 del Reglamento de 
bienes de las Corporaciones locales, esta Alcaldía, propone al Pleno de la 
Corporación, previo dictamen de la Comisión Informativa la adopción del siguiente 
acuerdo: 
 
Primero.- El Concello de Baiona cede al grupo de Acción Costeira el bajo cubierto del 
inmueble sito en Ventura Misa nº19  por un plazo de 4 años. 
 
Segundo.- El Concello de Baiona cede a la Mancomunidad de Municipios del Val 
Miñor la planta baja y planta primera del inmueble sito en Ventura Misa nº19 por un 
plazo de 8 años. 
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Tercero.- Si los bienes cedidos no fuesen destinados al uso dentro del plazo 
señalado en el acuerdo de cesión o dejasen de serlo posteriormente se considerará 
resuelta la cesión y revertirán aquellos al Ayuntamiento de Baiona, el cual tendrá 
derecho a percibir de la entidad beneficiaria, previa tasación pericial, el valor de los 
detrimentos experimentados por los bienes cedidos. 

__________________________ 
 
SR.RODAL, PP.- Creo que es muy importante para Baiona tanto que la sede de la 
mancomunidad durante 8 años, como que el grupo de Acción Costeira durante 4, estén en 
este inmueble del municipio de Baiona; de hecho ese edificio está destinado a un uso 
administrativo y ambos van a cumplir con ese uso; recordar que la Mancomunidad presta 
servicios comunes en los 3 municipios, como son Protección Civil, socorrismo en las playas, 
promoción turística (con caseta a nivel mancomunado Val Miñor: Nigrán, Baiona, Gondomar, 
en Ramallosa durante los 3 meses de período estival), asistencia en materia de 
drogodependencias; Grumir; y como no, nuestra piscina mancomunada, que por cierto 
aunque el Pleno último fue un poquito bronco espero que a raíz de ese Pleno se diese un paso 
importante porque a los 2 ó 3 días de su celebración fue cuando se llegó a una conclusión con 
una buena negociación, con lo cual los usuarios de la piscina ya podemos disfrutarla de 
nuevo, con las ventajas que logró el personal que había llegado a la huelga. 
Con respecto al grupo de Acción Costeira decir que es una entidad sin ánimo de lucro, de 
carácter supramunicipal, de cooperación y compromiso; está formado por distintos agentes 
tanto públicos como privados de la zona, relacionados sobre todo con el mundo pesquero. En 
grandes líneas, decir que su labor consiste en integrar todos los colectivos posibles de los 
sectores pesqueros, social, económico, y público; y elaborar un plan estratégico zonal; 
dinamizar y desenvolver las acciones previstas para cada zona, desde una perspectiva social 
de desenvolvimiento socio-económico. 
En Galicia, pero en esta zona nuestra, el grupo de Acción Costera se llama GAC Ría de Vigo-A 
Guarda, e incluye los municipios de Cangas, Moaña, Vilaboa, Soutomaior, Redondela, Nigrán, 
Baiona, Oia, O Rosal, y A Guarda, y desenvuelve parte del fondo europeo de pesca para esta 
zona. El presupuesto para esta acción de 4 años a nivel gallego es de 40 millones, y el GAC 
Ría de Vigo-A Guarda tendrá una aportación económica de 3,7 millones de euros. Por todo 
ello creemos que es muy importante para el municipio que elaboren sus proyectos in situ, 
aquí en Baiona; esta cesión gratuita tanto para este grupo, como para la sede de la 
mancomunidad, creemos que va a ser muy fructífera. Muchas gracias. 
 
SR.LORES, PSOE.- Efectivamente son dous temas importantes; o grupo municipal socialista 
celebra esta actuación do Concello de Baiona; realmente a Mancomunidade do Val Miñor está 
collendo moita forza e necesita e precisa urxentemente un espazo físico e unha estructura 
administrativa que lle dé cobertura para canalizar tódalas iniciativas que están surxindo non 
só dos Concellos senón das distintas asociacións da Mancomunidade. Este edificio que se vai 
a ceder agora vai a darlle unha importancia central a Baiona, vai a ser dalgunha maneira a 
capital desta mancomunidade, e creo que para o noso Concello iso é algo importante; polo 
tanto, por suposto, estamos totalmente a favor desta cesión; celebrar esta decisión como 
unha decisión importante para o Concello de Baiona e para a nosa Mancomunidade que creo 
que a partir de agora, xa coa incorporación de Gondomar, e coa presencia dun edificio físico, 
e coa estructura administrativa que se vai a dar, entendemos que isto vai a favorecer e que 
vai ser moi beneficioso para a nosa comarca. 
Respecto ó grupo de Acción Costera, éste foi un proxecto da anterior concelleira Carmen 
Gallego; un proxecto creo que ambicioso e que vai ser moi bó para todo o desenvolvemento 
da franxa costeira da ría, e que vai a potenciar iniciativas de tipo investigación e de tipo 
asociativo que son moi importantes para darlle un novo pulo a ese sector pesqueiro que está 
pasando por situacións moi complicadas e que necesita urxentemente deste tipo de 
actuacións. Tamén estamos totalmente a favor de que este grupo se centralice en Baiona 
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posto que iso dá importancia a noso Concello e xenera unha actividade moi boa para o sector 
pesqueiro. Estamos totalmente a favor deste punto. Moitas grazas. 
 
SR.FERNANDEZ, BNG.- Por suposto nós tamén estamos dacordo con esta cesión; 
esperemos que dunha vez por todas agora que a Mancomunidade xa non está coxa por falta 
do Concello de Gondomar e que xa ten un edificio onde pode ubicarse, que xa non vai haber 
disculpa para que arranque dunha vez e que empece a abarcar áreas que aínda non abarcou 
e que sí estamos todos dacordo en que se acometan. Respecto ó grupo de Acción pesqueira, 
nos parece fundamental para o sector pesqueiro que sexa en Baiona, coa facilidades que iso 
conleva para os nosos mariñeiros e mariscadoras; creemos que vai ser unha cuestión 
importante para o desenvolvemento económico da zona. Polo tanto, estamos totalmente 
dacordo.  
 
SR.VILAR, CMÑ.- Esta é unha iniciativa que nós tomaramos no seu momento, nós viñamos 
apreciando de que a Mancomunidade do Val Miñor é quizá a mancomunidade natural da nosa 
comarca, e polo tanto necesitaba unha sede cun xerente, onde se poidan unificar tódolos 
documentos da Mancomunidade para evitar traslados dun Concello a outro, o que implicaba 
pérdidas, algunhas veces, dalgúns documentos. Ambalas duas cesións son temporais; unha a 
máis longo plazo, como é o tema da Mancomunidade, por 8 anos; e Acción Costeira, por 4 anos; 
isto creemos que é un tema de blindaxe por parte do Concello no suposto de que algún destes 
organismos deixara de funcionar no futuro. Penso que estamos todos dacordo con estas cesións; 
e tamén hai que pensar que isto significa darlle vida ó casco histórico de Baiona que está 
necesitado de todas estas iniciativas. Moitas grazas. 

__________________________ 
 
Procede o Sr.Alcalde á votación do presente punto, resultando aprobado por 
unanimidade. 

__________________________ 
 
Polo cal o Pleno, por unanimidade, ACORDA: 
 
Primeiro.- O Concello de Baiona cede ó grupo de Acción Costeira o baixo cuberta do 
inmoble sito en Ventura Misa nº19  por un plazo de 4 anos. 
 
Segundo.- O Concello de Baiona cede á Mancomunidade de Municipios do Val Miñor 
a planta baixa e planta primeira do inmoble sito en Ventura Misa nº19 por un plazo 
de 8 anos. 
 
Terceiro.- Se os bens cedidos non foxen destinados ó uso dentro do plazo sinalado 
no acordo de cesión ou deixasen de sélo posteriormente se considerará resolta a 
cesión e revertirán aqueles ó Concello de Baiona, o cal terá dereito a percibir da 
entidade beneficiaria, previa tasación pericial, o valor dos detrimentos 
experimentados polos bens cedidos. 
 
 
7.-APROBACION, SE PROCEDE, DA MOCION DOS GRUPOS MUNICIPAIS DO PP e CMÑ 
DE APOIO A PROPOSICIÓN DE LEI DO GPP NO CONGRESO DOS DEPUTADOS PARA QUE 
OS AUTÓNOMOS E PEMES NON TRIBUTEN POLO IVE DAS FACTURAS NON COBRADAS. 
 
O Sr.Alcalde cede a palabra ó Sr.Rodal, PP, quen procede á lectura da seguinte: 

 
MOCIÓN DOS GRUPOS MUNICIPAIS DO PARTIDO POPULAR E COALICIÓN 

MIÑORANA DE APOIO Á PROPOSICIÓN DE LEI DO GPP NO CONGRESO DOS 
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DEPUTADOS PARA QUE AUTÓNOMOS E PEMES NON TRIBUTEN POLO IVE DAS 
FACTURAS NON COBRADAS 

 
Os Grupos Municipais do Partido Popular e Coalición Miñorana, ao amparo do 
disposto nos artigos 91.4 e 97 do Regulamento de Organización, Funcionamento e 
Réxime Xurídico das Entidades Locais presenta ante o Pleno da Corporación 
Municipal esta MOCIÓN, con base nos motivos e consideracións desenvolvidos na 
seguinte:  

 
EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

 
E cómunmente aceptado  que o colectivo de traballadores  autónomos é  pemes son  
dos que teñen mais importancia dentro do mercado de traballo pola súas diversas 
funcións de empregadores, xeradores de actividade económica e outras de  calado 
social,como as de fixación da poboación no entorno ou a de mantenemento de 
oficios e actividades en risco de desaparición. 
 
E sabido que nos momentos alcistas do ciclo económico a súa actividade coma 
empresarios é crucial para explicar o  dimensionamento do mercado laboral e o 
gran aumento da empregabilidade,  Tendo en conta a estructura productica da 
economia galega e a carencia de grandes empresas,  son os autónomos e pequenos 
empresarios os que asumiron a responsabilidade de seren, coma colectivo, os 
principais creadores de emprego na nosa Comunidade. 
 
As cifras do colectivo son abrumadoramente significativas, en Galicia mais de 
230.000 persoas pertencen a este colectivo, e representan 1 de cada 4 afiliados a 
Seguridade Social na nosa CA , e son mais do 70% das pemes galegas. 
 
Traballadores autónomos e pequenas e medianas empresas están véndose moi 
afectadas pola crise económica que atravesa noso país. O número de autónomos 
afiliados á Seguridade Social estase a reducir e consecuentemente a creación de 
empresas.  
 
Asimesmo, autónomos e PEMES están atravesando os mais graves atrancos e son os 
que atopan mais  dificultades para obter financiación. A maioría das PEMES que 
acudiron a unha entidade para solicitar crédito tiveron problemas para obtelo. 
 
Por todo elo, o Congreso dos Deputados, a instancia do Grupo Parlamentario 
Popular, aprobou  o 21 de abril de 2009, unha Proposición non de lei relativa á 
medidas fiscales para mellorar a liquidez de PEMES  e autónomos que non cobren as 
súas facturas.  
 
A pesares do tempo transcurrido, o Goberno non deu cumplimento ao mandato do 
Congreso dos Deputados, polo que o 8 de octubre de 2009 se promoveu unha 
proposición de lei para modificar a Lei 37/1992, de 28 de decembro, do Imposto 
sobre o Valor Engadido, co fin de eximir a PEMES e autónomos da obligación de 
tributar por IVE polas facturas non cobradas. 
 
O pasado día 9, o Congreso dos Deputados acordou por unanimidade a toma en 
consideración da antedita Proposición de Lei. 
 
 Polo anteriormente exposto, os Grupos Municipais do Partido Popular e Coalición 
Miñorana somete para a súa toma en consideración polo Pleno da Corporación a 
seguinte:  
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PROPOSTA DE ACORDO: 
 
O Pleno do Concello de Baiona acorda apoiar a tramitación parlamentaria, para que 
se produza coa máxima axilidade, ata a aprobación da Proposición de Lei de 
modificación da Lei 37/1992 de 28 de decembro do IVE, para permitir a PEMES e 
autónomos non tributar polo IVE das facturas non cobradas, dando traslado deste 
acordo plenario ó Parlamento de Galicia, á Xunta de Galicia, e ao Goberno de 
España. 

__________________________ 
 
SR.RODAL, PP.- Actualmente en España hay 3 millones de autónomos, entre los que yo me 
encuentro, y de ellos 230.000 están en Galicia; desde inicios del 2008, hace ahora mismo 2 
años, en Galicia 14.000 autónomos dejaron su actividad, un 6,5%, creemos que es una 
cantidad exagerada; como comenté antes los PEMES y autónomos son una fuente 
fundamental en la creación de empleo y creemos que esta medida de que no tributen al 
Estado el IVA de facturas que no han cobrado es muy necesaria, por eso presentamos esta 
Moción. 
 
SR.ESTEVEZ, PSOE.- A proposta de acordo que nos piden vostede aquí, ó Pleno de Baiona, é 
que sexa áxil un trámite parlamentario; é o que é a proposta de acordo: apoiar a tramitación 
parlamentaria para que se produzca coa máxima axilidade; pois xa está arreglada, e 
normativizada. 
Tamén dícen: “El pasado día 9 el Congreso de los Diputados acordó por unanimidad la toma 
en consideración de la antedicha Proposición de Ley”, se acordou por unanimidade en debate, 
como cando vostedes aproban por urxencia unha moción nosa, iso non quer decir que 
despois vaia a sair como se plantexa; é decir, o que plantexa o grupo parlamentario popular 
no Concreso dos Deputados é unha modificación do artigo da lei do IVA ¿non?, do artigo 75; 
e o que se está plantexando neste artigo é que cando un autónomo, PEME, non cobre as suas 
facturas pois non ingrese ese IVA repercutido nas declaracións suas; pero é que iso xa está 
na Lei do IVA. O único requisito que agora mesmo está na actualidade é que teñen que pasar 
12 meses dende o impago; antes eran 24 e agora son 12; unhas medidas do goberno 
socialista para mellorar a tributación do IVA das PEMES foi reducir o plazo de 24 meses a 12; 
baixar ese plazo podía ser en consideración, a 6 meses, ou a 3, o que pasa é que o grupo 
parlamentario popular non dí eso, fala absolutamente doutra cousa. E despois, a demagoxia 
dos ceses das empresas, o desemprego, etc, veña por unhas facturas non cobradas pois non 
teñe máis cun sentido ¿non?. ¿A nosa postura ante esta moción?, por un lado estamos nun 
debate que non corresponde: a competencia da lexislación tributaria corresponde ó Congreso 
dos Deputados; o que propón o Concello de Baiona é un apoio de axilidade a unha 
tramitación parlamentaria; a nós isto nos choca e creo que non ten competencias este 
Concello para discutir sobre o tema; que os nosos deputados en Madrid podan discutir sobre 
que é a mellor modificación para a tributación do IVE e que nós apoiemos unha axilidade 
nunha tramitación parlamentaria; non o entendemos. Moitas grazas. 
 
SR.FERNANDEZ, BNG.- Nós, como non estamos gobernando nin aquí nin en Madrid, vamos 
a decir o que pensamos. Efectivamente nos parece máis que nada inxusto; ao mellor na 
época das vacas gordas, co rodaxe da economía, pode ser insignificante cunha pequena 
empresa cando ten o peto cheo teña que pagar certas facturas; pero cando a economía vai 
en picado ou se está en situacións apuradas ao mellor unha pequena factura que noutros 
momentos podería ser insignificante sí se pode convertir nun auténtico problema e nunha 
situación crítica para pequenas empresas. Temos visto neste Concello como teñen pechado 
máis dunha empresa, empresas que incluso levan unha vida enteira traballando, sectores de 
todo tipo: construcción, carpintería, etc. Polo tanto creemos que sí é preciso e necesario levar 
esta reforma adiante, como é preciso e necesario tamén tomar outras medidas como 
restaurar o fluxo de crédito ás empresas e á familia para evitar o estrangulamento na 
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economía productiva, reformar incluso o sistema financieiro, e dotar ó noso pais tamén dun 
Instituto de crédito propio, sobre todo de impulsar a fusión galegas das Caixas, que o fixemos 
dende o primer día e ademáis fumos nós os que levamos a iniciativa ó Parlamento Galego. 
A ún se lle pode pór cara de perplexidade cando escoita na prensa como un delincuente, un 
presunto delincuente, vai a evitar o cárcere porque os Bancos e as Caixas lle dan un crédito 
para avalar que non entre na cárcere, e non se pode ún explicar cómo un personaxe así pode 
conseguir os avales das entidades bancarias e que un empresario non sexa capáz de 
conseguílo. Polo tanto nós vemos ben esta proposta, aínda que teño que pedir disculpas 
porque confiando nos sistemas informáticos actualizados hoxe en día, eu envíei (como quedei 
na Comisión Informativa) unha proposta de enmenda a través do mail do gabinete da 
Alcaldía, non confirmei que houbera chegado e parece ser que tivo problemas co ordenador a 
Secretaria do Alcalde e me dixo agora á mañán que non había recibido nada; por iso puxen a 
proposta de enmenda agora encima da mesa, que realmente eu sí había enviado onte.  
Na proposta de enmenda dí: “Instar á Xunta de Galiza a que demande do Goberno do Estado 
a que proceda a efectuar o correspondente cambio na Lei sobre o IVE, dentro dos límites 
permitidos pola lexislación comunitaria, permitindolles ás PEMES e autónomos que non 
tributen en dito imposto aquelas facturas pendentes de cobro.- Comunicar este acordo ó 
Presidente da Xunta de Galiza, ó Parlamento Galego, e ó Presidente do Goberno do Estado”. 
Facemos esta proposta e esperamos que se nos acepte. 
 
SR.RODAL, PP.- Respecto a este tema del que estamos hablando en este punto del Orden 
del Día sobre facturas no cobradas decir que por lo menos este Concello sí ha hecho un 
esfuerzo; hace 2 o 3 Plenos hemos aprobado una modificación de crédito para pagar las 
facturas restantes que nos quedaban de nuestros proveedores, del 2008, alguna del 2007, y 
2009; o sea, nosotros en este caso no tenemos el problema como usted comentaba, 
Sr.Fernandez, hay otros municipios que non han pagado a los proveedores y en esos casos sí 
existe el tema de facturación pendiente. 
Decirle al Sr.Estévez que ustedes han presentado una moción, va a hacer ahora 1 año, el 8 
de mayo del 2009, sobre las facturas pendientes y el fondo anticrisis que no se debatió 
porque ustedes no la presentaron en tiempo y en forma; pero voy a recordar un poco lo que 
decían: “A situación económica actual inmersa nunha crisis global fai que dous 
colectivos estéan a ser os principais perxudicados nesta situación; ún déles é(é este 
que tocamos hoxe) as pequenas e medianas empresas, e os autónomos; e outro é 
as familias, que poden ter a tódolos seus membros no desemprego. O descenso da 
actividade económica a tódolos niveis, a contración do consumo, e as dificultades de 
financiación que lles impiden obtér liquidez, fan que as empresas e autónomos 
estéan a pasar moi serias dificultades para mantér as suas empresas e para 
conseguir emprego dos seus traballadores.- O grupo municipal do PSOE aplaude as 
medidas levadas a cabo dende o Goberno do Estado como Plan E, liñas ICO, 
liquidez, e moratoria, devolución mensual do IVA, etc, etc. Medidas que xa no 
pasado mes de abril, estánse a ver os resultados cunha tendencia nos niveles de 
desemprego. (Está hablando de que ya hace 1 año había una tendencia positiva del 
desempleo, cosa que por desgracia no ha sido así y seguimos cada vez teniendo más 
desempleo, de hecho este último mes ha habido 30.000 parados más). 
“O grupo municipal do PSOE tamén apoia e respalda as actuacións de axuda á 
economía postas en práctica pola Xunta de Galicia, fundamentalmente dende o 
IGAPE e apoiará tamén as iniciativas polo novo Goberno de Alberto Núñez Feijoo.”  
Para finalizar dice: “o baixo nivel de endeudamento deste Concello”; creo que ahí sí 
acertó; cuando nosotros entramos a gobernar el Ayuntamiento tenía una deuda de un 37% y 
ahora mismo a día de hoy tiene una deuda de un 11%; con lo cual sí tiene razón. Comenté 
otras veces que ya que este Ayuntamiento tiene una deuda tan pequeña pues debe hacer una 
gran inversión para apostar por el tema del desempleo, y aquí enlazo un poco con el 
Sr.Fernández, (que nos entregaron hoy la información y no la pude leer), creo que cuando yo 
le dije que el paro a nivel nacional, que somos de la Comunidad Europea, el pais que tiene 
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más desempleo, que estamos en el 19%, le dije que en Galicia era del 13%, y usted me decía 
que Baiona era el municipio que más paro tenía; creo recordar. Le puedo decir que a día de 
hoy Baiona está en el 9,09%; la media gallega es del 13%; la media nacional es del 19%; es 
cierto que Nigrán está un poquito más bajo, en el 8,23%, es el municipio que está más bajo 
de todos los de la zona costera; y Gondomar está ahora mismo con un paro del 10,79; Vigo 
tiene un paro del 13%, Coruña un 13%, Pontevedra un 13%, y la que más es Ferrol que tiene 
un 14%. Sí decirle, aunque todo se puede mejorar, que en el último año el paro en Baiona 
subió un 1,1%, igual que en Nigrán; en Gondomar subió un 1,8%. Claro que todos tenemos 
que trabajar para mejorar; y esta moción, en sí, es para mejorar una cierta parte en el 
tributo del IVA no cobrado, para ese grupo que es bastante numeroso: de cada 4 personas, 
una, que son las PYMES, pequeñas y mendianas empresas, empresas de menos de 10 
trabajadores; y después, los autónomos. 
 
SR.ESTEVEZ, PSOE.- Le agradezco que haya leido nuestra moción; ¿sabe porqué?, porque 
nosotros no pudimos hacerlo, porque no nos permitieron hacerlo, a pesar de que al 
Sr.Fernández y a mí el Alcalde nos prometió en la sala de Comisiones que no iba a haber 
problemas con la Urgencia y que se iba a debatir esa moción; y al llegar aquí no la leímos 
porque no se aprobó la urgencia; por lo cual le agradezco muchísimo que la haya leído, la 
suscribimos integramente en el día de hay, integramente; y ojalá ustedes la hubieran 
apoyado. 
No sé a qué se refiere leyendo nuestra moción anterior con lo que estamos hablando ahora; 
no tengo ni idea; quizá lo único lo de la devolución mensual del IVA, que es un proceso que 
está en vigor, por si usted no lo sabe, y cualquier empresa lo puede llevar a cabo, cualquiera; 
si es eso a lo que se refería con la moción que nos está ocupando ahora, pero nada más, lo 
demás no tiene nada que ver con esto. 
Le repito, ahora con mayor contundencia y siendo más tajante: no tiene absolutamente nada 
que ver la situación económica actual con que los autónomos y PYMES, en los que me 
incluyo, cuando no cobremos una factura no tributemos por ella, y que aparte que no es 
correcta esta situación, no tiene nada que ver con la situación económica actual; no nos va a 
solucionar la vida, para nada, y ya está reglada, normativizada, esta situación para las 
facturas impagadas. Y le repito, la proposición de ley del PP, desde mi humilde punto de 
vista, que no soy diputado sino simplemente soy concejal, es incorrecta en el Parlamento 
Español; lo debatirán los diputados nacionales; se confunden de artículo, aparte. 
La propuesta de acuerdo que nos plantean aquí es para una agilidad, nada más; nos parece 
absolutamente inviable que apoyemos una agilidad ó una lentitud; yo no lo entiendo. Y la 
situación económica actual no tiene nada que ver con esto, nada que ver; y le vuelvo a 
agradecer la lectura de nuestra moción; se lo agradezco muchísimo, nosotros no pudimos 
hacerlo. Muchas gracias. 
 
SR.FERNANDEZ, BNG.- Sr.Rodal, podería empezar a dar datos do paro en Baiona, en 
Galiza, en España, pero non o vou a facer hoxe, xa o faremos outro día. 
Non me contestou ó tema da enmenda; sí a aceptaban ou non a aceptaban; non me dixo 
nada ó respecto. 
¿Se acepta?, pois moitas grazas; nós vamos, por suposto, a votar a favor. 

__________________________ 
 
Procede o Sr.Alcalde á votación da enmenda presentada polo BNG, resultando: 
votos a favor, 11 (8,PP, 1,CMÑ, 2,BNG); abstencións, 5, PSOE. 

__________________________ 
 
Polo cal o Pleno, por maioría, ACORDA APROBA-LA ENMENDA presentada polo BNG, 
que dí o seguinte: 
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“Instar á Xunta de Galiza a que demande do Goberno do Estado a que proceda a 
efectuar o correspondente cambio na Lei sobre o IVE, dentro dos límites permitidos 
pola lexislación comunitaria, permitindolles ás PEMES e autónomos que non 
tributen en dito imposto aquelas facturas pendentes de cobro.- Comunicar este 
acordo ó Presidente da Xunta de Galiza, ó Parlamento Galego, e ó Presidente do 
Goberno do Estado”. 

__________________________ 
 
O Sr.Alcalde procede á votación da Moción presentada polo grupo de goberno coa 
inclusión da enmenda aprobada do BNG, resultando: votos a favor, 11 (8,PP, 1,CMÑ, 
2,BNG); votos en contra: 5, PSOE. 

__________________________ 
 
Polo cal o Pleno, por maioría, ACORDA: 
 
- Instar á Xunta de Galiza a que demande do Goberno do Estado a que proceda a 
efectuar o correspondente cambio na Lei sobre o IVE, dentro dos límites permitidos 
pola lexislación comunitaria, permitindolles ás PEMES e autónomos que non 
tributen en dito imposto aquelas facturas pendentes de cobro. 
 
- Comunicar este acordo ó Presidente da Xunta de Galiza, ó Parlamento Galego, e ó 
Presidente do Goberno do Estado. 
 
 
8.-APROBACION, SE PROCEDE, DA MOCION DO EQUIPO DE GOBERNO RELATIVA Á 
ADHESIÓN Ó MANIFESTO A FAVOR DE QUE A RABIDA E OS LUGARES DA PROVINCIA 
DE HUELVA VINCULADOS Ó DESCUBRIMENTO DE AMERICA SEXAN DECLARADOS 
PATRIMONIO DA HUMANIDADE POLA UNESCO E SEXAN CONSIDERADOS DE MANEIRA 
EFECTIVA LUGAR DE ENCONTRO DA COMUNIDADE HIBEROAMERICANA DE NACIONS. 
 
O SR.ALCALDE cede a palabra ó SR.VILAR, CMÑ, quen da conta da seguinte: 
 
MOCION.- 
 
Palos de la Frontera (Huelva), Santa Fe de Granada y Baiona La Real en Galicia constituyen los 
tres lugares colombinos españoles más estrechamente ligados al Descubrimiento de América, 
manteniéndonos a lo largo de estos años siempre unidos en las propuestas ligadas a este 
transcendental hecho de la historia de España que afecten a nuestros pueblos hermanos, por 
ello el equipo de gobierno del Ayuntamiento de Baiona (Partido Popular y Coalición Miñorana), 
propone al Pleno de la Corporación, el apoyo al Ayuntamiento de Palos de la Frontera en el 
siguiente manifiesto: 
 
MANIFIESTO PARA ADHESION DE LA SOCIEDAD ONUBENSE A LAS PROPUESTAS A 
FAVOR DE QUE LA RABIDA Y LOS LUGARES DE LA PROVINCIA DE HUELVA 
VINCULADOS AL DESCUBRIMIENTO DE AMERICA SEAN DECLARADOS PATRIMONIO 
DE LA HUMANIDAD POR LA UNESCO Y SEAN COSIDERADOS DE MANERA EFECTIVA 
LUGAR DE ENCUENTRO DE LA COMUNIDAD IBEROAMERICANA DE NACIONES.  
 
(Documento que propone la junta Directiva de la Asociación de Estudios Iberoamericanos y 
Colombinos Rábida a la sociedad onubense y a sus representantes políticos) 
 
El 16 de noviembre de 1999 se ha cumplido el Decimo Aniversario de la declaración 
de la Habana de 1999 realizada por los 21 Jefes de Naciones, que otorgaba a La 
Rábida la denominación de Lugar de Encuentro Iberoamericano: teniendo en cuenta 
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esta efemérides la sociedad onubense a través de sus representantes políticos, 
instituciones, colectivos sociales y ciudadanos en general, consideramos oportuno 
promover las gestiones necesarias para contribuir a la proyección internacional de 
La Rábida y de los lugares del Descubrimiento de la provincia de Huelva, así como 
para preservar su patrimonio histórico y cultural. Con esta finalidad instamos a la 
UNESCO y al Gobierno de España a que impulsen los trámites administrativos 
preceptivos y todas las iniciativas necesarias para que este espacio geográfico en el 
que se gesto el proyecto descubridor de América, así como sus monumentos 
representativos, sean declarados Patrimonio de la Humanidad. 
 
A nuestro juicio no resulta compresible que estos lugres que contribuyeron al 
progreso y a la trasformación de la Humanidad a finales del Siglo XV y principios del 
XVI mediante la integración activa en el proyecto colombino que permitió el 
encuentro entre dos civilizaciones (la europea y la americana), con lo que ello 
supuso de avance científico universal intercambio de ideas y de valores culturales, 
entre otros logros no haya contado hasta el momento actual con la distinción del 
Patrimonio de la Humanidad. A este respecto, entendemos que cumple 
sobradamente con los requisitos exigibles para obtener este reconocimiento, ya que 
responde a los criterios de selección estipulados por la UNESCO; en concreto, la 
Rábida y los lugares de la provincia de Huelva vinculados al descubrimiento de 
América contribuyeron a un tiempo dentro de una gran área cultural del Mundo 
(Europa, América y África atlántica), además ofrecen ejemplos de conjuntos 
arquitectónicos que ilustran una etapa significativa de la historia humana como fue 
el periodo del Descubrimiento, de igual modo son una muestra representativa de una 
etapa trascendental de la historia de la Tierra y un modelo de una tradición de 
asentamiento humano y de utilización del mar, entre otros meritos que tienen 
contraídos.  
 
Sin duda, la obtención del distintivo de patrimonio de la humanidad haría justicia a la 
labor descubridora de estas tierras y permitiría, como ha sucedido con otros 
conjuntos históricos y paisajísticos, una mayor repercusión internacional de La 
Rábida y de los mencionados lugares con el consiguiente efecto positivo en el 
desarrollo económico de la zona; asimismo, posibilitaría la preservación de su 
patrimonio histórico y facilitaría la implicación conjunta de diferentes instituciones 
internacionales, nacionales, autonómicas, provinciales y locales en este objetivo.  
Asimismo, la sociedad de la provincia de Huelva solicita al Gobierno de España y a 
los Jefes de Estado y Presidentes de Gobiernos de los 21 Países Iberoamericanos que 
cumplan con el compromiso que adquirieron en la Declaración de la Cumbre de La 
Habana firmada el 16 de noviembre de 1999, que como es sabido fue consecuencia 
de todo el trabajo desarrollado durante dos años por la Candidatura de La Rabia y de 
los lugares Colombinos a las Cumbres Iberoamericanas, que consiguió un amplio 
movimiento ciudadano en toda la provincia de Huelva, así como el apoyo oficial del 
Congreso de los Diputados de España, del Parlamento de Andalucía, de la Junta de 
Andalucía, de la Diputación Provincial de Huelva, de los Ayuntamientos, de 
Universidades y Academias de la Lengua Iberoamericanas, Historiadores de Prestigio 
Internacional, del presidente del Comité Olímpico Internacional, Cámara de 
Comercio Iberoamericanas, Asociaciones de Vecinos, Empresarios, Sindicatos e 
Intelectuales, entre otro muchos apoyos. Con estos precedentes hemos considerado 
oportuno solicitar también el cumplimiento de esta deuda histórica contraída desde 
fines de la década de los noventa del siglo XX con la finalidad de que las palabras del 
Ministerio de Asuntos Exteriores del Gobierno de España registradas en una carta 
oficial dirigida a la Oficina de la Candidatura de La Rábida y de los Lugares 
Colombianos fechada el 23 de noviembre de 1999 se hagan realidad a partir de 
ahora; en concreto, nos comunicaba el mencionado ministro que Alugar de encuentro 
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de la Comunidad Iberoamericana de Naciones, significa que La Rábida tendrá la 
preferencia y la consideración especial que merece por razones históricas. 
Ciertamente, estamos de acuerdo con esta afirmación y esperamos que el estado 
español le conceda la preferencia y consideración especial que, como se prometía, 
merece.  
 
Por todas estas razones anteriormente estimamos conveniente sumarnos a las 
siguientes propuestas realizadas por la Asociación de Estudios Iberoamericanos y 
colombianos. Rábida: 
 
1.- Apoyamos la petición de la mencionada Asociación para que los lugares de la 
provincia de Huelva vinculados al Descubrimiento de América sean declarados 
Patrimonio de la Humanidad e instamos al Gobierno de España a que presente esta 
iniciativa ante la UNESCO y haga las gestiones necesarias para conseguir este 
objetivo.  
 
2.- Instamos al Gobierno de España para que impulse ante los Jefes de Estado y 
Presidentes de Gobiernos Iberoamericanos la conversión efectiva de La Rábida y de 
su entorno en lugar de AEncuentro de la Comunidad Iberoamericana de Naciones@, 
atendiendo al reconocimiento realizado en la Declaración de la IX Cumbre 
Iberoamericana de Jefes de Estado y Presidente de Gobiernos celebrada en La 
Habana en el año 1999 mediante las siguientes actuaciones: 
 
a) Proponemos la celebración de una Cumbre Iberoamericana de Jefes de 
Estado y de Presidentes de Gobiernos en las localidades de la provincia de Huelva  
relacionadas con el Descubrimiento de América cuando le corresponda a España la 
organización de una nueva reunión posterior a las acordadas actualmente.  
b) Solicitamos que se organice en la Provincia de Huelva reuniones de Ministros, 
Presidentes de Gobiernos y Jefes de Estado de la Unión Europea y de los países 
Iberoamericanos en el marco de las relaciones internacionales. 
c) Pedimos la creación en La Rábida o su entorno de una Sede de carácter 
cultural (u órgano político B administrativo, según sea viable estatutariamente) 
integrado orgánicamente y financieramente dentro de la Secretaria General 
iberoamericana, con representación de todos los países iberoamericanos, para 
ocuparse preferentemente de promover los vínculos culturales existentes entre ellos, 
y proyectarlos también en el espacio de la Unión Europea m ediante la gestión de 
proyectos, histórico B culturales que reconozcan y valoren la diversidad de los 
pueblos que integran la Comunidad Iberoamericana de Naciones. 
3.- Solicitamos, igualmente, la realización de un proyecto histórico B cultural-
museográfico del conjunto de los lugares de la provincia de Huelva vinculados al 
Descubrimiento de América que contribuyan a revalorizar su patrimonio, preservado 
y a potenciar su proyección internacional con el fin que sirva para reforzar y avalar 
nuestra Candidatura a Patrimonio de la Humanidad.  
 
Por último, consideramos que todas las peticiones y propuestas reseñadas con 
anterioridad contribuirán a que La Rábida y los lugares de la provincia de Huelva que 
participaron activamente en el encuentro de civilizaciones que se produjo en 1492 
han aportado, desde su sencillez permanente, un lugar de consenso para los países 
que integran la Comunidad Iberoamericana de Naciones porque siempre han sido un 
símbolo de la generosidad en el encuentro del continente europeo con el americano; 
no en vano, los historiadores han demostrado que el mismo hecho grandioso del 
denominado Descubrimiento de América supuso un factor determinante de la 
penuria y crisis económica sufrida a partir de entonces por la localidad de Palos de 
La Frontera, de donde partieron la naves descubridoras. 
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Por todo ello, esta provincia, tierra de frontera con Portugal, que desde la 
Antigüedad ha estado en contacto con diferentes civilizaciones a través de sus 
puertos, ha dado muestras evidentes, desde que protagonizo el Descubrimiento de 
América, de su generosidad y de sus señas de identidad compartidas con los 
diferentes pueblos y culturas que forman el Mundo Hispano. Con ese patrimonio 
histórico y con estos antecedentes, los habitantes de este espacio geográfico del 
Suroeste de la Península Ibérica hacemos nuestra solicitud de cumplimiento de los 
compromisos adquiridos a partir de la Declaración de la Cumbre de la Habana de 
1999 y el reconocimiento de Patrimonio de la Humanidad por parte de la UNESCO 
como resultado de nuestro deseo de continuar colaborando Aen primera línea, como 
hemos acostumbrado a hacerlo desde 1492, en la construcción de un futuro de 
progreso y bienestar para todos los países iberoamericanos y el conjunto de la 
Humanidad.  
 
Trasladar el presente acuerdo al Ayuntamiento hermano de Palos de la Frontera 
(Huelva).@ 

____________________________________________________ 
 

SR.VILAR, CMÑ.- De feito isto xa existe, de facto; estes lugares colombinos que todos vostedes 
coñecen, fundamentalmente o Mosteiro da Rábida; alí está o foro iberoamericano, dependente 
da Deputación de Huelva, onde se atopan tamén as Carabelas, a Igrexia de San Xorxe no propio 
Palos, en fin, tódolos lugares colombinos que dalgún xeito nos vinculan con Baiona; nós temos 
que ter en conta que o noso gran protagonismo histórico se debe fundamentalmente á nosa 
relación con Palos de la Frontera; e de feito aquí está una lápida, un recoñecemento da Real 
Sociedad Colombina Onubense, a Baiona; nos apoiaron cando foi o V Centenario para esixir a 
presencia da Casa Real en Baiona; temos aquí, nos arcos da praia Ribeira, toda a relación dos 
mariñeiros que figuraban na Carabela Pinta, e lápidas de recoñecemento institucional, tanto da 
Sociedad Colombina Onubense como da Sociedad Palófila Pinzoniana, e do Ayuntamiento de 
Palos de la Frontera; e por suposto este acordo xa foi tamén ratificado polo Pleno do Concello de 
Santa Fé de Granda, cuias capitulacións se celebran a próxima semana, que por certo estamos 
invitados os representantes de tódolos grupos políticos da Corporación municipal; e por tanto 
isto entra nese contexto de unidade dos pobos colombinos de cara ás nosas reivindicacións, fai 
uns anos foi o V Centenario, e agora serán outras; e as futuras xeneracións terán que facer 
outras para mantér sempre vivo este espíritu que existe na Corporación de Baiona relacionado 
co Descubrimento de América. 
Se trata de trasladar este acordo ó Concello irmán de Palos de la Frontera; eu sei que tódolos 
portavoces que estamos aquí presentes somos uns acérrimos defensores deste protagonismo; 
teño recordos entrañables do Sr.Fernández defendendo en Santa Fé de Granada o protagonismo 
histórico de Baiona, cousa que lle honra como baionés, e non digamos dos representantes do 
PSOE, dos que non teño dúbida algunha; polo tanto sometemos á aprobación esta Moción. 
Simplemente traslado este desexo da Corporación de Palos de la Frontera. 
 
SR.RODAL, PP.- El primer pueblo con el que nos hermanamos hace 34 años, en 1975, fue con 
Palos de la Frontera; y ese mismo año (cuando nació Roberto, y el mismo día) se puso nombre a 
una calle en nuestro Ayuntamiento, “Palos de la Frontera”; y en el 75 también se le puso en 
Palos de la Frontera el nombre de “Baiona” a una calle; también pusimos nombre a la Glorieta 
de Colón, uniendo las 2 calles, Palos de la Frontera con Carabela La Pinta; múltiples hoteles con 
los nombres relacionados: “Hotel Pinzón”, “Tres Carabelas”, siempre relacionados con esta 
efeméride. Posteriormente nos regalaron una estatua de piedra, del palermo Martín Alonso 
Pinzón, que tenemos en el paseo que a partir de ese año también se llamó “Paseo de Pinzón”; 
nosotros les entregamos un cruceiro que lo tienen ubicado en la calle Baiona; tenemos unos 
grandes vínculos, aparte de estos regalos; vínculos, encuentros, intercambios, entre niños; a 
nivel cultural; tenemos muy buena relación con todos nuestros pueblos hermanos, aunque 
algunos son más recientes, como el de Vila do Bispo; pero creemos que con Palos de la Frontera 
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es algo más, nos une muchísimo más que solo el hecho de un hermanamiento. Creo que todo lo 
que expuso Manolo Vilar tiene sentido; creo que debemos de apoyarles; con ellos nos une el 
pasado, nos une el presente, y con estas iniciativas también nos unirá el futuro. Palos es algo 
más para nosotros que simplemente un hermanamiento; hemos nombrado Hijo adoptivo de 
Baiona al palermo Diego García Hernández, que ha sido uno de los precursores de que en el año 
93, el 14 de julio, el Papa Juan Pablo II, coronó solemnemente la venerable imagen en Santa 
María de la Rábida, que fue Nuestra Señora de los Milagros como reconocimiento de la eficaz 
intervención de La Rábida en el descubrimiento y primera evangelización de América. 
Pienso que, como decía Manolo, estamos muy unidos en el tema colombino, tanto con Santa Fé 
de Granada como con Palos, pero sobre todo somos más palermos; pienso que este apoyo es 
justo y que todos lo apoyaremos positivamente. 
 
SR.LORES, PSOE.- Efectivamente ésta é unha petición que nos fan dende o Concello de 
Palos de la Frontera, pobo irmán de Baiona; entendemos que para Palos esta consideración de 
Patrimonio da Humanidade destes lugares é algo importante; e máis que sexan unha sede de 
encontro da Comunidade Iberoamericana de Nacións, entendemos que para Palos tamén vai 
a ser algo importante; e si algo é importante para eles tamén o é para nós; apoiamos esta 
Moción e trasladamos o noso afecto, non só a moción senón tamén o interés do grupo 
socialista de que se lle cumpran estas peticións; trasladamos o afecto do noso grupo a 
tódolos veciños e á Corporación de Palos da Frontera; estamos totalmente a favor. 
 
SR.FERNANDEZ, BNG.- Non compartimos en absoluto o discurso nin a filosofía do equipo de 
goberno; a nós cando nos falan da evanxelización a verdade é que se nos arrepían os pelos; 
non estamos dacordo en absoluto coa evanxelización de América e todas estas historias das 
que a dereita máis prehistórica sole presumir. 
 
SR.ALCALDE.- ¿Estás bautizado, non?. Digo eu que entón a dereita máis extrema actuou en 
Sabarís tamén. 
 
SR.FERNANDEZ, BNG.- Non decidía eu daquela; senón, non estaría bautizado. Aínda así, 
todo o que se fai se pode desfacer. 
A memoria do Sr.Vilar a veces fállalle; decía miña nai cando eu era pequeño que había que 
tomar rabos de pasas para ter máis memoria; eu lle recomendo que tome uns poucos. Aínda 
así vamos a apoiar a moción pero dentro da nosa filosofía, por suposto; o noso voto será a 
favor. 
 
SR.VILAR, CMÑ.- Agradecemos o apoio ás mocións; pero quero recordar simplemente que no 
V Centenario nós celebramos aquí, coa presencia do Principe de Asturias e tódolos embaixadores 
de América, a inauguración do Monumento Encontro entre dous Mundos, onde a interpretación 
que se fai do Descubrimento de América é unha interpretación que se fai de homes do século 
XX, xa superado tódolo que significou a historia de España, a grandiosa historia de España, 
porque queramos ou non a gran xesta da colonización e Descubrimento de América foi 
realmente impresionante. 
Outro detalle; isto é un hermanamento vivo; a proba máis palpable é que o día 16 de abril 25 
alumnos e 2 profesores do Instituto 1º de marzo van a visitar estes lugares colombinos e van a 
ser atendidos polo propio Alcalde de Palos de la Frontera, explicandolles alí todo este tema dos 
lugares colombinos e a sua relación con Baiona, que por certo, o nome de Baiona figura alí en 
moitos sitios emblemáticos como é o Mosteiro da Rábida, como no tema das Carabelas, e tódolo 
demáis que explicou antes Angel. Moitas grazas a todos pola aprobación desta moción que 
significa a sensatez e o interés de tódala Corporación de Baiona con este tema. 
 
SR.ALCALDE.- Moitísimas grazas a todos de parte do pobo de Palos da Frontera; tamén ó 
esforzo que fai o BNG por apoiála. Penso que Palos, tódolos veciños, Alcalde, están moi unidos a 
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Baiona e creemos que é de xustiza histórica que A Rábida sexa recoñecida como lugar 
importante que é, e que foi. 

__________________________ 
 
Polo Sr.Alcalde se procede á votación do presente punto, resultando aprobado por 
unanimidade. 

__________________________ 
Polo cal o Pleno, por unanimidade, ACORDA APOIA-LO MANIFIESTO PARA 
ADHESION DE LA SOCIEDAD ONUBENSE A LAS PROPUESTAS A FAVOR DE QUE LA 
RABIDA Y LOS LUGARES DE LA PROVINCIA DE HUELVA VINCULADOS AL 
DESCUBRIMIENTO DE AMERICA SEAN DECLARADOS PATRIMONIO DE LA HUMANIDAD 
POR LA UNESCO Y SEAN COSIDERADOS DE MANERA EFECTIVA LUGAR DE ENCUENTRO 
DE LA COMUNIDAD IBEROAMERICANA DE NACIONES.  
 
10.-MOCIONS. 
 

- MOCION DE URXENCIA DO BNG. 
 
SR.FERNANDEZ, BNG.- A URXENCIA é debido ó tempo que se necesita, por estar os plazos 
moi próximos; necesitamos presentar neste Pleno esta Moción que dí o seguinte: 
 
O GRUPO MUNICIPAL DO BNG PRESENTA O PLENO DO CONCELLO DE BAIONA A 
SEGUINTE MOCIÓN DE URXENCIA:  
 
EXPOSICIÓN DE MOTIVOS  
 
A desfeita medioambiental na costa foi tan intensa que nos últimos anos tomáronse 
medidas urxentes para evitar males maiores de tal xeito que o goberno da Xunta de 
Galiza na lexislatura anterior do BNG, PSOE marcarón unha franxa de protección de 
maneria transitoria de 500 metros en toda a costa da nosa nación. Esta medida 
cuatelar criticado y empregada de feito partidista polo PP esgótase no vindeiro mes 
de Maio. Como solución definitiva a esta moratoria o goberno da Xunta do Sr. Feijoo 
presenta ante as institucións públicas o Plan de Ordenación do Litoral (POL).  
Este plan que apartires do mes de Maio pasará a estar aprobado inicialmente 
despois de estudiar as propostas das institucións públicas pertende reordenar toda 
a franxa costeira de todo o pais. No cal naturalmente o concello de Baiona está 
incluido. Despois de analizar minucionsamente a documentación facilitada pola 
consellería do MATE poidemos comprobar o grado de afección que grava o noso 
Concello. De tal xeito que todas as parroquias do Concello e incluso barrios de 
Baiona como a Percibilleira son especialmente afectados nos de poboación xa 
consolidados, pasando dos 500 metros da actualidades a os máis de 4 km dende a 
costa en ata o interior no noso concello.  
A desfeita tan grande e tan grave que condiconaría sustancialmente calquera o 
futuro de calquera planeamento urbanístico do noso Concello. Atopando 
irregualaridades tran graves como deixar fora de ordenación un nº moi importante 
de vivendas. Rëflexandose tamén no mesmo documento defectos orográficos e 
hidrográficos graves xa que conlevan afeccións que non deberan de existir.  
 
Polo que propomos o seguinte acordo: 
 
1º Dirixirse a Consellería de Medio Ambiente, territorio e Infraestruturas solicitando 
a retirada do borrador presentado xa que este perxudica gravemente os intereses 
do noso concello, non reflexa a realidade nin as necesidades existentes, así como 
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extrangula o futuro desenvolvemento urbanístico do noso concello. Además de 
presentar varias carencias de tipo mediambiental.  

____________________________________________________________ 
 
SR.ALCALDE.- Vamos a votar a Urxencia pero creo que temos pendente unha reunión, me 
parece que esta Moción está fora de lugar porque o lóxico é ter esa reunión, que os técnicos 
nos informen, e despois podemos traer ésta ou outra moción. A mín paréceme precipitada 
porque debe haber unha información previa que os técnicos están redactando, e ademáis 
creo que o que aquí se dí non se axusta á realidade para nada. Non vamos a apoiar a 
Urxencia por este motivo, debería primeiro haber unha reunión previa cos técnicos e despois 
se farán as iniciativas que teñan que facerse. Creo que temos tempo para ter esa reunión e 
que os técnicos, de forma independiente, nos informen, e despois que cada grupo político 
tome a actitude que considere. Se quere, a retiramos. 
 
SR.FERNANDEZ, BNG.- Vostede sabe que fai 2 meses lle pedín unha reunión ó respecto; en 
breve acaba o plazo e por isto ven por Urxencia. 
 
SR.ALCALDE.- Se ampliou o plazo; e se enviaron uns novos planos fai una semana; houbo 
unha discusión, que vostede debe coñecer; eu estiven falando co Sr.Mosquera porque nos 
primeiros planos había dificultades para poder interpretar, entón se enviaron os novos planos 
e neses son nos que están traballando os técnicos. 
 
SR.FERNANDEZ, BNG.- Llos houberamos dado nós antes porque xa os tiñamos. 
 
SR.ALCALDE.- Repito que non vamos apoiar a urxencia; se quere, retiramos a moción de 
urxencia. 
 
SR.FERNANDEZ, BNG.- A presentamos igual. 
 
SR.VILAR, CMÑ.- Eu coincido en gran medida co plantexado polo Presidente; a iniciativa do 
BNG non é mala pero tamén demostra un descoñecemento do que se está traballando neste 
tema; hai que darse conta de que hai un equipo redactor do planeamento urbanístico vixente 
que xa ten en conta todos estes temas; e eu quero recordar que non recibín ningún mensaxe 
alarmante por parte de ninguén. Me parece que realmente se fora moi perxudicial para 
Baiona contaría co noso apoio, iso é indiscutible; pero creo que non é oportuno presentar 
esta moción cando temos un equipo que xa está traballando na ordenación do noso territorio. 
Polo tanto penso que o BNG, por prudencia, e sobre todo por coñecemento da nosa realidade, 
debería retirar esta Moción e logo, coa máxima transparencia, cando haxa reunións técnicas, 
se lle explicará en que medida afecta ou non ó noso Concello. A nosa explicación de voto é 
porque creemos que non é oportuno tratála aquí sen ter una información ampla, exhaustiva, 
cando nos expliquen en qué medida nos afecta; penso que a situación non é tan alarmante 
como parece creerse. 
 
SR.ALCALDE.- De feito, precisamente por iso, o que se pide é a retirada do borrador, de 
feito o que pide a Consellería é que se manden tódalas alegacións, suxerencias, e correción 
de érros; xa houbo modificacións dos primeiros planos, foron correxidos; se trata de revisar 
todo ben e remitir o informe coas correccións que se consideren oportunas. Sabemos que vai 
facerse esa reunión e según os informes técnicos cada grupo propondrá o que considere 
oportuno. Non quixeramos ter que rexeitar esta moción, entendemos a preocupación que 
existe, pero queremos que vaia fundamentada. 
 
SR.FERNANDEZ, BNG.- Levamos moitos días traballando neste tema, estudiámolo a fondo, 
non nos parece que as cousas se fagan por casualidade, se fan con moita intención, e a 
afección deste POL ao Concello de Baiona é bestial; se coñece, polo que vostedes comentan, 
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que non estudiaron o tema; están a expensas de que o equipo técnico resolva, me parece 
ben, pero nós tomámonos a molestia de profundizar neste tema e sabemos que por parte da 
Alcaldía hai moita preocupación pero que non toma a decisión que debe de tomar, por 
cuestións políticas, personais, ou polo que sexa, non o sei; pero nós creemos que o toro hai 
que collélo polos cornos e hai que plantarlle cara a quen haxa que plantarlla. Antes estaba o 
bipartito na Xunta, e agora está o PP; e se hai que plantarlle cara ó PP, hai que facélo. O que 
é difícil é xustificarse ante a poboación onde vivendas de fai 2 anos que tiveron licenza deste 
Concello cun plan xeral aprobado pola Xunta de Galiza, que agora mesmo resulte que van a 
estar fora de ordenación, e ó mellor cun tempo de límite de 50 anos de carencia para perder 
a sua vivenda; o tema é moi grave; fai xa 2 meses que pedimos unha reunión e aínda 
seguimos esperando por éla; imaxino que os técnicos aínda non elevaron o informe, eu creo 
ó Alcalde cando o dí, pero a cousa sí que é grave. 
 
SR.ALCALDE.- Sempre quero pensar que as cousas van de frente pero desgraciadamente hai 
un antecedente moi malo que é precisamente o Concello de Pontevedra; o Concello de 
Pontevedra, ós 2 días de sair o POL decindo que tódalas naves ían a quedar fora de 
ordenación, tivo que sair o propio Conselleiro a desmentir e chamar mentiroso ó Alcalde de 
Pontevedra porque non se axustaba á realidade. Entón, nós, como non queremos facer 
demagoxia cun tema tan importante, e claro que a Alcaldía sempre está preocupada por 
estes temas, e vai a tomar tódalas medidas que teña que tomar, pero con razoamentos, non 
con altavoces para tratar de ir contra determinado goberno; non; o que queremos é facer un 
bó documento; un documento que reflexe o noso Plan Xeral, e é o que vamos a conseguir. 
Pero iso se consigue traballando, non facendo cousas cando as informacións son, en moitos 
casos, tendenciosas. 
 
SR.LORES, PSOE.- Explicación de voto, o PSOE vaise abster nesta urxencia; normalmente 
solemos apoiar as urxencias porque entendemos que éste é un foro de debate onde se debe 
tratar todo, pero tamén entendemos que éste é un punto suficientemente importante como 
para metélo por Urxencia; entendemos que hai que coñecer o documento, hai que traballálo, 
senón tódolo que podamos decidir aquí podería quedar un pouquiño no aire; é importante 
tamén a aportación dos técnicos. Compartimos co BNG que é urxente tratar este tema para 
que non se prolongue no tempo, pero tamén entendemos que é unha Moción o 
suficientemente importante, por iso agradecemos ó BNG que a presente, pero para tratála 
dentro dun proceso e coa documentación completa e tratada con tempo. Imonos abster. 
 
SR.ALCALDE.- Precisamente iso é o que queremos, queremos discutir, non queremos ocultar 
ningún dato; pero queremos facélo con tódolos informes sobre a mesa para falar 
precisamente da realidade dese proxecto en Baiona. 

__________________________________ 
 

Polo Sr.Alcalde se procede á votación da Urxencia da Moción do BNG, resultando: 
votos a favor da Urxencia, 2,BNG; votos en contra: 9 (8,PP, 1,CMÑ); abstencións, 
5,PSOE. Polo cal rexeitase a Urxencia da Moción do BNG. 
 
11.- ROGOS E PREGUNTAS. 
 
SR.ALCALDE.- Sobre o tema do número de bombeos que preguntou o SR.FERNANDEZ, 
BNG, no Pleno anterior, decir que xa se pedíu información ó respecto e no próximo Pleno lle 
daremos conta;  se a tiveramos antes, o faríamos con anterioridade. 
 
ROGOS DO PSOE. 
SR.LORES.- 
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- O noso ROGO é pola utilización do topónimo de Baiona por parte de comercios e 
institucións no Concello; últimamente estánse vendo tanto nos carteis publicitarios dalgúns 
establecementos, como nas mesmas bolsas, que o topónimo de Baiona non está con “i” latina 
senón que está con “y” griega; ROGAMOS ás Concellerías de Turismo e de Comercio que, 
dentro do posible, se faga unha campaña de sensibilización ós distintos establecementos para 
que estas publicidades se adapten ó topónimo oficial; non estamos pedindo que se cambie 
ningún nome dalgún establecemento, como pode ser o caso do “Hotel Bayona”, nós ahí non 
nos metemos, pero cando nas bolsas dos comercios se utiliza mal o topónimo entendemos 
que por parte da Concellería de Turismo se debe incentivar ós comerciantes e empresarios 
para que o utilicen correctamente. 
 
. Outro ROGO é porque nos trasladan varios veciños do entorno de Covaterreña que parece 
que se está a detectar unha presencia importante de roedores no entorno do Colexio e nas 
distintas vivendas, isto está a producir moitas molestias e nalgún caso algún tipo de perda; 
ROGAMOS que se faga unha campaña de desratización nesa zona. 
 
SR.ALCALDE.- Xa se fixo esa campaña no Colexio, o que pasa é que estamos falando dunha 
zona digamos de campo, entón evidentemente é complicado; non é igual que facer esa 
campaña nunha zona urbana; de todas formas sí se fixo no Colexio. O problema de fora é o 
radio de acción; arredor hai fincas, hai hortas, iso fai que sexa máis complicado. 
 
PREGUNTAS DO BNG. 
 
SR.FERNANDEZ.- 
 
- ¿En que situación se atopa o PEPCHAB?. 
 
- ¿En que situación se atopa o PXOU?. 
 
- ¿Se ten previsto aprobálos nesta lexislatura? ¿ámbolos dous?. 
 
SR.ALCALDE.- Contestaremos no próximo Pleno. 
__________________________________________________________________ 
 
 
E non habendo máis asuntos a tratar, polo Sr.Alcalde-Presidente levantouse a sesión, sendo 
as once horas e quince minutos do mesmo día, de todo-lo cal, como Secretaria, CERTIFICO. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 


